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SETKÁNÍ S LÁSKOU

V jedné rodině byl takový zvyk, že se všechna vnoučata scházela na 
Vánoce u babičky. Babička se na to vždy těšila a letos před Vánoci se 
jí podařilo dokonce dům vyzdobit pořízením nového světlého koberce. 
Však ten starý měla už nějakých pětadvacet let. Měla radost, jak tím 
novým kobercem dům zase prokoukl. Strýček Teo, vášnivý včelař, 
zrovna rozdal všem sedmi dětem sklenici výborného domácího medu. 
Děti byly nadšené. Jenže šestiletá Adélka svou sklenici rozlila na ba-
biččin nový koberec a med rozšlapala po celém domě. 
Adélka běžela za babičkou do kuchyně, a s pláčem se jí vrhla do náru-
če.  
„Babičko, rozlila jsem svoji sklenici medu na tvůj nový koberec!“  
Babička se k ní sklonila, podívala se jí do očí plných slziček a řekla: 
„Nic se neboj, zlatíčko, dostaneš nový med.“1 
Je něco krásného, hluboce krásného v odpovědi babičky. Tak krásného, 
jako umí být jen láska. Ta se dívá na svět úplně jinýma očima. Neboj se, 
jsi pro mne cennější než jakákoliv věc na světě. Protože patříš ke mně, 
jsi mi dražší než cokoliv jiného.  
Věřím, že Adélka si tento okamžik zapamatovala po celý život, že jej 
v sobě nesla jako hřejivý dotek lásky, té lásky, která osvobozuje od po-
citu viny a strachu, pozvedá a upevňuje pouto. My všichni toužíme prá-
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vě po takovéto lásce. Protože všichni jsme si vědomi, že jsme to nebo 
ono vyvedli, způsobili bolest či škodu. A není léčivější dotek, než dotek 
lásky, která se nade vše pozvedá, která je usmiřuje a je ochotna vzít na 
sebe vinu druhého, a která chce zachránit lásku samotnou. Když malé 
děti spěchají s dychtivým očekáváním k vánočnímu stromečku a hledají 
dárky, aniž to tuší, hledají právě tuto lásku, lásku, která nevyčítá, neú-
čtuje, neposuzuje, jací jsme nebo nejsme, ale která ujišťuje o tom nej-
zásadnějším: jsi milovaný, milovaná. Bylo by škoda, kdyby v nás dospě-
lých z toho něco nezůstalo, kdybychom nedokázali porozumět tomu, 
proč Ježíš přišel jako malé, bezbranné dítě. 
Mnozí lidé jsou nešťastni, protože nikdy nenašli chápavou náruč lásky. 
Něco jim chybí, touží po tom po celý život, a snaží se kolikrát zatřást 
světem nebo lidmi kolem, často i drsným způsobem, jako by vykřikli – 
jsem tady já, člověk, který touží být milován, který by měl být milován. 
Ale kde najít lásku a za jakých okolností? Bude některá láska natolik 
silná, aby nás vymanila z této prázdnoty? Je nějaká láska, která by se 
nebála sestoupit až na samé dno naší ubohosti? Která by nesoudila činy 
našich „výkřiků“? Která by byla ochotna za nás i položit život? 
Babička pohlédla do slzami zalitých očí Adélky a jako by řekla: Neboj se, 
zlatíčko, jsi stále zlatá v mých očích, protože to nejkrásnější není ko-
berec, ale tvůj šťastný úsměv, vědomí, že se máme stále moc rády. 
Boží Syn, jako Dítě v samé bídě betlémské stáje, položen v krmelci pro 
zvířata, touží pohlédnout nám do očí, zahlédnout všechny naše slzy a 
svým něžným úsměvem pozvednout: Neboj se, přišel jsem tě ujistit, je 
Láska nad všechnu lásku, je náruč pro každou prázdnotu i bolest, je 
štěstí, které překoná všechen osud a překážky.   
Dnes se nám narodil Spasitel, Kristus Pán! 
Kéž se pro nás všechny slavení Kristova Narození stane setkáním 
s Láskou.  
A v tomto smyslu požehnaný rok 2024 

Aleš Ligocký
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VŠEOBECNÝ ÚMYSL CHARITY

Za pokoj mezi národy 
a za obrácení pachatelů zla 

a Boží spásu 
pro všechny oběti 

násilných činů.

 KONKRÉTNÍ ÚMYSLY

 Za moudré rozhodování ve věci nové příležitosti ke vzniku 
nové služby.

 Za uzdravení duší lidí, kteří bojují s nějakým druhem závis-
lostí.

 Za Boží požehnání pro službu Odlehčovací služby, aby 
vždy uměla dobře reagovat na problémy klientů a byla 
potřebná i v budoucnu.

 Za dobrou spolupráci Charity s místními školami a jejími 
studenty při Tříkrálové sbírce.

 Za příští rok 2024. Aby naše práce byla tvořena s radostí a 
k obrazu Božímu.
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ADVENTNÍ ČAS

Milí čtenáři Roušky,  
v tomto článku s Vámi chci sdílet, jak le-
tos prožíváme předvánoční dobu 
v našem středisku. Naše služba je sice 
plná změn – lidé přicházejí a odcházejí a 
často se nestihneme s klientem ani po-
řádně poznat, a už je pryč. Snažíme se 
ale, aby klienti mohli prožívat adventní 
čas, tak, jak jsou zvyklí a aby pro ně ad-
vent v naší službě byl příjemný i kdyby u 
nás byli jen pár dní. Každý přípravu pro-
žívá po svém. Klienti, kteří si to přejí, 
společně sledují nedělní mše svaté a du-
chovně se tak povzbuzují a připravují na 
Vánoce. Pracovníci s klienty připravují 
výzdobu nejen společných prostor, ale 
také drobnou výzdobu na pokoje.  

Jednou z dalších krásných tradic je slavení svátku sv. Mikuláše. Minulý rok 
vzali na sebe podobu anděla, Mikuláše a čerta členové z řad našeho týmu, 
letos se této milé tradice ujali žáci 8. B. Základní školy Čs. Armády. Anička, 

Míša a Tobiáš vnesli do 
návštěvy Mikuláše zase 
něco nového a krásné-
ho. Všichni tři se museli 
popasovat 
s nervozitou, která 
provázela příchod do 
zcela nového prostředí 
a před cizí lidi a své ro-
le zvládli na jedničku. 
Úsměv se jim podařilo 
vykouzlit nejen u na-
šich klientů, ale také 
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v Charitním domě sv. Františka, kam po návštěvě u nás pokračovali. Jsme 
za tuto spolupráci moc rádi a dětem i škole, která tuto návštěvu umožnila, 
moc děkujeme. Další velké poděkování patří našemu městu, které věnova-
lo klientům také letos mikulášskou nadílku. 
S vědomím, že je advent sice letos krátký, ale rozhodně ještě neskončil, 
vyhlížíme další aktivity, které bychom rádi do Vánoc stihli. Plánujeme pe-
čení cukroví – zejména perníčků, nebo adventní zpívání s dětmi. Pro ty, 
kteří si to budou přát, se snažíme zajistit návštěvu kněze.  
Přejeme všem čtenářům pokojný advent a radostné prožití Vánoc.  
 

    Monika Adámková, 
vedoucí služby

Trocha zamyšlení o adventu 

„Adventní čas připraví nás na dobu Vánoční, otevřít chcem, svá srdce všem, 
tím, ať náš advent zní! Advent je příchod nebeských výhod, nejen slev  na 
každý krám...“ tak začíná jedna z adventních písní, které se zpívají ve schole. 
Čím ale ve skutečnosti náš advent zní?

Už pomalu od konce listopadu zní v obchodních centrech koledy, zdobí se 
náměstí, rozsvěcují stromky, pořádají vánoční trhy, mnozí lidé stavějí vánoční 
stromeček i doma.

Zdá se, jakoby bylo vše hlavou dolů, ale možná je to jen jinak a uprostřed 
změn se rodí něco nového. Jedno je jisté. Nejprve musím vzít vážně historick-
ou a kulturní realitu, ve které se ocitám, a přestat mentorovat a naříkat. 
Nemohu jít přece na náměstí podříznout vánoční strom se slovy, že ještě nej-
sou Vánoce, nemohu ignorovat zvyky, které dnes patří do předvánočního 
období a násilně lidi vracet do doby minulé. Budu-li v sobě živit vnitřní našt-
vanost a otrávenost, nikomu tím neprospěji. Musí přece být řešení, abych i v 
této uspěchané době zcela nerezignovala na duchovní hodnoty spojené s 
adventem a Vánocemi a díky hektičnosti příprav se nakonec neminula s naro-
zeným oslavencem.

O čem má vlastně advent být? Myslím si, že advent na rozdíl od postní doby 
není obdobím kajícím, tedy vážným a smutným, vždyť se radujeme z toho, že 
se narodí náš Spasitel, přijde na svět jako dítě a toto vše je přece radostná 
událost. 
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Současně si mám však uvědomit, že advent je i obdobím klidu, rozjímání, do-
bročinnosti a zklidnění – tak nějak asi můžeme charakterizovat pravý význam 
adventu. Je moc krásná věta, kterou použil zpěvák Vojta Dyk - ticho je ta nej-
lepší skladba na světě, tak ji pojďme v tomto období více naslouchat. Nekla-
ďme si velké cíle a předsevzetí, ale radujme se z toho, když budeme schopni v 
tomto hektickém čase aspoň párkrát do týdne strávit čas jako celá rodina u 
adventního věnce, pomodlit se spolu nebo si něco přečíst, či si jen povídat. 

A co je to vlastně advent? Slovo "advent" pochází z latinského slova "adven-
tus", což znamená příchod. Křesťané hovoří o příchodu Ježíše Krista. První 
začátky slavení adventu se objevují v jižní Galii a ve Španělsku již koncem 4. 
století. V kostelech i v domácnostech se zapalují svíčky na adventních věncích. 
Věnec je od nepaměti symbolem vítězství a královské důstojnosti. 

První adventní nedělí, která se vždy nachází mezi 27. listopadem a 3. pros-
incem, začíná křesťanský rok, jinak také liturgický rok. Čtvrtá adventní neděle 
předchází Božímu hodu vánočnímu nebo také Slavnosti Narození Páně, tento 
den je oslavou narození Ježíše Krista. Čtvrtá neděle může vyjít i na neděli 24. 
prosince, což není problémem, protože Boží hod vánoční je až 25. prosince. 
Takto tomu bude letos.

Symbolem adventu je adventní věnec, který má 4 svíčky. Kruhový tvar věnce 
značí Boží věčnost, jednotu, vzkříšení, společenství a věčný život. 

    1. svíčka: Ta nese jméno Naděje. Letos jsme ji zapálili 3. prosince na první 
adventní, tedy železnou neděli. Od ní postupujeme proti směru hodinových 
ručiček.
    2. svíčka: Mír. Zapalujeme ji na druhou, tedy bronzovou neděli. Letos 10. 
prosince.
    3. svíčka: Přátelství. Zapalujeme ji na třetí adventní, tedy stříbrnou neděli. 
Letos to vyjde na 17. prosince.
    4. svíčka: Ta se jmenuje Láska. Zapalujeme ji na čtvrtou, tedy poslední ad-
ventní, neboli zlatou neděli. V letošním roce to bude 24. prosince. Tato svíčka 
bývala podle tradice růžová.
    5. svíčka: Do věnce můžete přidat i pátou svíci. Ta se dávala doprostřed a 
měla bílou barvu. Symbolizovala samotného Krista. Lidé ji zapalovali na Štědrý 
den po západu slunce.

Všichni bychom si přáli, abychom o svátcích nebyli uštvaní, abychom byli milí. 
Pojďme si uvědomit, že vybičovaná touha mít aspoň jeden den kdy je nám 



ROUŠKA 6/2023                                                                                                          strana 7

spolu dobře, se může nakonec obrátit proti nám, jelikož z tohoto napětí není 
pak daleko ke konfliktu. Uvědomme si, že klíčem k tomu všemu je to, že jsme 
spolu rádi, dejme na první místo vztahy a ne věci. 

Zkusme mladší generaci, která zažívá advent tímto hektickým způsobem říci o 
podstatě těchto svátků. Říci jim o tom, že Vánoce mají velmi silný náboj. Po-
kusme se jim vyprávět o lásce, o tom, jak je krásné se jí nechat obdarovat a 
rozdávat pak druhým lidem.

Vyprávějme o tom, jak se Ježíš narodil ve chlévě v Betlémě, že nepotřeboval k 
tomu nic více než Marii a Josefa, kteří ho přijali do svého srdce. 

Podstatou adventu a Vánoc není, abychom měli vše uklizeno a připraveno, ale 
máme mít hlavně připraveno své srdce. Máme vzít vážně realitu, ve které se 
ocitáme, ne ji násilně měnit. Máme mít rádi lidi, které máme kolem sebe a 
neklást na ně neúnosná břemena. Ježíš nechce, abychom měli nachystáno, ale 
chce abychom ho přijali dovnitř, i když nemáme poklizeno, chce se narodit v 
našich srdcích a rozhořet láskou i srdce nepřipravené.

Povzbudila mne myšlenka, že Ježíš při svém narození přišel do reality 
společnosti a kultury tehdejší doby, aniž by ji měnil. Naplnil ji prostě svou 
přítomností. Ačkoli se narodil v chlívku a v chudobě, jak to nikdo nečekal, 
nalezli ho prostí pastýři, objevili ho mágové, poznali ho Simeon a Anna v 
chrámu. Každý ho poznal v tom svém. Mnozí ho ale nepoznali a nepřijali právě 
proto, že se nevešel do jejich představ. Věřím, že advent je dobou čekání, ale 
domnívám se, že je to On, kdo spíše čeká na nás, než my na Něho, a že až se 
přece jen zklidníme a zastavíme, budeme vnímat, že je nám blízko. Věřím, že 
Ježíš stále přichází a že se může narodit i v maštali našeho shonu, našich 
nákupů, večírků a koncertů. 

A tak se modlím, abych ho objevila i uprostřed své práce a starostí, ve své 
únavě i při setkání s přáteli, a nečekala, až se naplní MÉ představy o Vánocích 
a přípravě na jejich slavení. A všem přeji, abychom se ničím nenechali odvést 
od důvěry v Boží dobrotu a lásku, která se právě narozeným Ježíškem ukazuje 
celému světu.

Pokojné a milostiplné prožití adventu i vánočních svátků všem.

Karla Novotná Bernátová, 
zdravotní sestra
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DRUHÝ ROK FUNGOVÁNÍ BUDE ZA NÁMI
 
CESTA K DOMOVU
Blíží se Vánoce a my končíme druhý rok pro-
vozu našeho Domova u Kaple. Je tedy čas 
trochu bilancovat. Požádali jsme proto pana 
starostu Ing. Ladislava Rosmana o zavzpomí-
nali, jaká byla cesta k tomu, aby Domov 
v Dětmarovicích vznikl.

Kdy a z jaké strany přišel nápad postavit v 
Dětmarovicích Domov pro seniory?
S ohledem na vývoj s nedostatečností kapacit 
pro seniory vyžadující péči obecně v ČR jsme v zastupitelstvech naší 
obce začali hovořit již v letech 2013 a 2014, ale tehdy jsme překonávali 
docela silnou opozici, která argumentovala zejména tím, že obec zaří-
zení finančně a organizačně nezvládne. Po změně zastupitelstva v roce 
2014 se názory zastupitelů pomalu „překlápěly“ ve prospěch stavby, 
ale za předpokladu získání státní dotace. 
Jak dlouho trvala cesta od realizace až po otevření Domova?
Rozhodování o projektu v zastupitelstvu nebylo ani dále jednoduché, 
ještě i dnes v zastupitelstvu máme ke stavbě opozici, ale ta již je nevý-
znamná…Téměř všichni pochopili, že naše obec stavbou získala zaříze-
ní, jehož potřeba bude stále jen narůstat. Nikomu nic zlého nepřeji, ale 
až se člověk dostane do stavu, kdy si bez pomoci neporadí, nejlépe tuto 
službu ocení… Zpracování projektu stavby tedy bylo nakonec prosazeno 
a jako projektant byl vybrán odborník, který se svého úkolu zhostil 
velmi dobře. Hotový projekt se stavebním povolením byl přihlášen na 
dotační výzvu a státní dotaci obec obdržela v roce 2019, takže základy 
stavby se začaly kopat na jaře 2020. Stavba proběhla hladce, bez navý-
šení vysoutěžených nákladů stavby a do roka jsme mohli objekt otevřít.
Co Vás vedlo k oslovení a pak i výběru provozovatele Charity Bo-
humín?
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Charita Bohumín byla od začátku jednou ze tří uvažovaných organizací,
které nám doporučil jako kvalitní sociální odbor KÚ MSK. Osobně jsem 
velmi rád, že dnes Charita Bohumín náš objekt vede, protože po dvou 
letech se mi potvrzuje, že máme splněna všechna naše očekávání 
v oblasti spokojeného pobytu klientů našeho Domova U Kaple. 
Jste spokojený se spoluprací s Charitou?
Mohu znovu potvrdit, že mám jen pozitivní zkušenosti v oblasti spolu-
práce naší obce s Charitou a pochvalné ohlasy klientů potvrzují, že jsme 
zvolili způsob provozování nového objektu tím nejlepším způsobem ze 
všech možností.
Jak vnímáte fungování a kvalitu poskytované sociální služby v Domo-
vě po dvou letech?
Vaši zaměstnanci odvádějí velmi dobrou práci, poskytované služby jsou 
na prvotřídní úrovni a rovněž chválím velmi sympatické vedení našeho 
Domova v osobách paní Tamary Mecové a paní Michaely Lietavové. 
Potvrzují se slova mého kolegy pana starosty Bohumína Petra Víchy, 
který nám službu Charity Bohumín rovněž doporučil.
Jak vnímáte spolupráci Domova s místními firmami, organizacemi?
Pokud je mi známo, místní firmy, i naše společenské organizace velmi 
sympatizují s charakterem a posláním Domova pro seniory. V naší obci 
jsem dosud nezaslechl ani jednu připomínku nebo nesouhlas s postupy 
v oblasti péče o naše seniory v obci. Ze strany vedení obce budeme 
vždy dbát na to, aby spolupráce byla co nejlepší.
Znáte se osobně s klienty Domova?
Pokud jsou to občané s bydlištěm v naší obci, většinou vím, o koho se 
jedná, nebo se i osobně známe, konečně i s ohledem na skutečnost, že i 
já jsem v „aktuální věkové úrovni“ a dost už i pamatuju…
Co byste přál Domovu do dalších let?
Přál bych Domovu, aby jako stavba vydržel a sloužil pro mnoho dalších 
generací lidí v naší obci. Přál bych si, aby kvalita personálu ze strany 
Charity Bohumín byla stále tak prvotřídní, no, a klientům tohoto ústavu 
přeji co nejlepší zdraví a kondici, včetně optimismu do života. Přeji kli-
entům, aby jejich blízcí, i v této překotné době, na ně nezapomněli…



ROUŠKA 6/2023                                                                                                          strana 10

Do nového roku přeji všem klientům co nejlepší zdraví a kondici, tu 
tělesnou, ale i duševní, protože veselá mysl pomáhá.
Vedení Domova a celému personálu obsluhy děkuji za kvalitní poskyto-
vání služby občanům a v novém roce Vám přeji pevné zdraví a splnění 
všech přání 

otázky panu starostovi položila Tamara Mecová, DiS. 
vedoucí Domova

CESTA DO DOMOVA A ŽIVOT V NĚM 
A jak se žije v našem Domově, jsme se zeptali 
našich pěti klientů:
Paní Š., paní M., paní S. a pan H. jsou 
v Domově už druhým rokem. Pátou klientkou 
je paní W., která k nám nastoupila v první 
polovině letošního roku. Všem jsem položila 
stejné otázky:

Jak jste se dostal/a do Domova?
pí. W: Pobyt tady v tomto Domově mi zařídil syn. Po prohlídce a ná-
vštěvě všech zařízení v okolí chtěl, abych byla tady. Měla jsem štěstí na 
volné místo a byla jsem zde přeložena z oddělení sociálních služeb 
v Orlové.
pí. Š: Já jsem byla v nemocnici v Karviné. Dcera se vydala na Obecní 
úřad v Dětmarovicích, všechno zařídila a já jsem jela z nemocnice rov-
nou do Domova.
pí. S: Byla jsem v nemocnici v Bohumíně. Syn šel na obec za paní Ha-
nuskovou, která to má na starost. Společně vyřídili vše potřebné, ale 
musela jsem si počkat na volné místo. Doma jsem strávila ještě 14 dní, 
než jsem se nastěhovala do Domova.
pí. M: Byla jsem v nemocnici v Karviné s covidem. Lékařem mi bylo do-
poručeno, ať jdu do Domova. Sama jsem si zavolala na obec. Protože 
Domov ještě nebyl otevřený, tak si mě zapsali do pořadníku. Byla jsem 
se tady podívat v den otevřených dveří. Takže jsem věděla, kam jdu.
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p. H: Přijel jsem ze zařízení v Bohumíně a zařizovala mi to neteř na obci.

Za tu dobu, co žijete tady v Domově, máte nějaký svůj nejlepší a nej-
horší den?
pí. W: Ten nejkrásnější byl ten, když mi 12. 6. přišel personál popřát 
k narozeninám. To bylo krásné. Nejhorší bylo období, kdy jsem měla 
zdravotní problémy.
pí. Š: Největší radost jsem měla z toho, když jsem se mohla přestěhovat 
na jiný pokoj k nové spolubydlící. A nejhorší bylo, když byla akce spo-
lečné smažení vaječiny a já jsem byla odvezena do nemocnice, kde mi 
byla operována střeva. Ale rychle jsem se vrátila a jsem tady.
pí. S: Nejlepší je ten den, kdy jsem se postavila na nohy. Špatný den 
nevím, ten si neuvědomuji.
pí. M: Každý den je nejlepší, mám se tady dobře. A hlavně jsem si tady 
našla blízkou osobu a velkého kamaráda. Nejhorší je pro mě den, kdy 
přišla “mrtvička”. Pamatuji si to přesně, bylo 17.3.
p. H: Nejlepší pro mě byl den, kdy se promítal film o Karlu Gottovi a líbí 
se mi povídání u odpolední kávy. Každý den je něčím oblíbený, cokoli je 
nabídnuto tak jdeme. Špatný den jsem tady ještě neměl.

Jak jste spokojeni se spolubydlící?
pí. W: Já jsem nadmíru spokojená.
pí. Š: Teď už jsem spokojená. Přestěhovala jsem se a je to výborné.
pí. S: Občas máme malé nedorozumění, ale je to dobré.
pí. M: Ze začátku napjaté, ale teď už je to dobré. Už jsme si zvykly. 
p. H: Ještě jsem nebyl spokojený. Teď jsem sám, a to mi vyhovuje.

Blíží se Vánoce. Budete je trávit v Domově a těšíte se?
pí. W: Jsou to moje první Vánoce v Domově a budu tady celou dobu 
až do Silvestra. Je to určitě lepší, než být v nemocnici. A těším se na 
návštěvu syna, snachy, pravnuka a pravnučky.
pí. Š: Budou to moje druhé Vánoce. Asi budu u dcery, ale raději bych 
byla tady na společné večeři. Loni jsem byla kvůli zdraví na pokoji.
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pí. S: Na večeři budu doma s manželem, ale hned se vrátím, ať stihnu 
dárky pod stromečkem v Domově.
pí. M: Štědrý den budu společně se syny doma, ale na Silvestra už budu 
v Domově. 
p. H: Celou dobu budu v Domově a nejvíc se těším na přípitek. Bude 
vaječný koňak.

Během povídání jsme si uvědomili, co všechno už jsme v Domově spo-
lečně prožili. Jsou to veselé, ale i smutné okamžiky a povídat bychom si 
mohli dále celé hodiny.
Děkuji klientům za ochotu, otevřenost a vstřícnost během rozhovor.

Ivana Sedláčková, pracovník v sociálních službách

PODĚKOVÁNÍ
Dne 11. listopadu, na svátek sv. Martina jsme se mohli účastnit celoná-
rodní potravinové sbírky, jejíž výtěžek opět předčil naše očekávání. Za to 
patří velký dík všem dárcům a také dobrovolníkům z řad zaměstnanců. 
Díky štědrosti velkého množství darujících a ochotě pracovníků, kteří nad 
rámec své pracovní doby, ve svém osobním volnu při této dobročinné akci 
v Kauflandu pomáhali, jsme zajistili dostatečné množství potravin nejen 
pro klienty našich služeb, ale také pro potřebné z řad veřejnosti. Darované 
potraviny a drogerie tak mohou pomoci v nepříznivé situaci např. matkám 
samoživitelkám, seniorům s nízkými příjmy apod.  
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Nyní nás čeká další akce, náročnější časově i organizačně. Akce, při které 
jsme opět vděčni za jakoukoliv výpomoc - Tříkrálová sbírka, každoročně 
pořádaná Charitou České republiky. Tradice, díky níž mohou všichni vstou-
pit do nového roku vykonáním dobrého skutku, koledníci i dárci. Výtěžek 
sbírky navíc z velké části zůstává Charitě, v jejíž oblasti se vykoledoval a 
může tak pomoci právě zde, v místě její působnosti. Úspěšnost sbírky však 
závisí na mnoha faktorech. Většinu z nich jsme schopni ovlivnit, jako např. 
pomoc při její propagaci, organizaci či přímo s koledováním. Pravidelně se 
do akce zapojují někteří zaměstnanci, jejich rodiny, přátelé. Při propagaci 
nám vycházejí vstříc organizace pod záštitou měst a obcí, v nichž Charita 
Bohumín koleduje. Při samotném koledování se k nám přidává spousta 
dobrovolníků z řad veřejnosti, v poslední době především mladí lidé a děti, 
což nás těší o to víc. Všem za to upřímně děkujeme. Díky jejich ochotě tak 
naše královské skupinky přináší radost a požehnání nejen do vašich domo-
vů, svou návštěvou také rozzáří mnoho dětských očí ve školkách, přináší 
radost ze setkání, radost z lidské vzájemnosti a solidarity do ulic v našich 
obcích… 

Přesto dále hledáme další a další lidi, kteří jsou ochotni vystoupit ze své 
komfortní zóny, věnovat svůj čas a energii pro dobrou věc a posílit řady 
koledníků, protože jedině takto budeme moci s požehnáním navštívit i 
ty, na něž se v uplynulých letech právě kvůli nedostatku koledníků nedo-
stalo. Budeme doufat, že třeba po přečtení tohoto článku to budeš právě 
ty, kdo se k nám přidá a stane se dalším králem… 
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Vánoční II

Putují mudrci k Betlému
znaveni spějí k cíli

k jednomu Dítěti malému
v této veliké chvíli.

Snad hvězda a s ní i její chvost
před nimi neomylně kráčí

hledali královskou důstojnost
a našli radost v dětském pláči.

Na nebi buď Bohu sláva
mír na zemi hledajícím

šťastný je ten kdo dostává
šťastnější je dávající.

(Autor: Mirek Greňa, ze sbírky básní Dobré jitro, sedmikrásky)

OBČANSKÁ PORADNA VÁM ZDARMA A ANONYMNĚ 
PORADÍ VE VAŠÍ OBTÍŽNÉ ŽIVOTNÍ SITUACI

Můžeme vám pomoci např. v těchto otázkách: 
dluhy, exekuce (žiji s dlužníkem, jsem v exekuci, …) 
oddlužení (insolvence či osobní bankrot / poradíme a sepíšeme i podáme 
k soudu insolvenční návrh - máme akreditaci Ministerstva spravedlnosti) 
rodina (svěření do péče / výživné / rozvod, …)  
sociální dávky (jaké dávky existují? / neumím vyplnit tiskopisy …), 
důchody (u nás nelze o důchod požádat, ale můžeme vám vysvětlit rozhodnu-
tí nebo sepsat námitky proti nepřiznání důchodu, ...), 
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zaměstnanost (hledání zaměstnání / práva a povinnosti z pracovněprávního 
vztahu / nemoc z povolání či pracovní úraz / skončení pracovního poměru / 
odstupné / výpovědní doba, ...) 
evidence na úřadu práce (odvolání proti vyřazení, ...), 
majetkoprávní vztahy (společné jmění manželů, podílové spoluvlastnictví, ...) 
ochrana spotřebitele (praktiky podomních prodejců, reklamace, aj.), 
trestní záležitosti (práva obětí trestných činů, přeřazení do jiné věznice, vý-
maz z rejstříku trestů) 
bydlení (nájem bytu, skončení nájmu, jistota, ...) 
občanské soudní řízení (jak podat návrh k soudu, soudní poplatky, jak probíhá 
soudní řízení, odvolání, lhůty, aj.) 
 
Příběh z poradny:  
Obrátila se na nás maminka s dítětem, otec neplatí soudem stanovené výživ-
né a o dítě nejeví zájem. Maminka samoživitelka si požádala o sociální dávku 
tzv. náhradní výživné, úřad jí předal informace a tiskopisy a k další pomoci 
nabídl službu Občanské poradny. Zde jsme s maminkou spočítali dlužné výživ-
né, sepsali návrh na zahájení exekuce pro výživné k exekutorskému úřadu, a 
také jsme mamince pomohli vyplnit tiskopisy k dávkám. Po odevzdání těchto 
dokumentů na příslušné úřady bude maminka od státu dostávat výživné dle 
rozsudku až do výše 3 000 Kč měsíčně po dobu 24 měsíců. V průběhu následu-
jících let jsme mamince stále k dispozici, podporujeme ji, informačně dopro-
vázíme, můžeme pomoci se sepsáním soudního návrhu na zvýšení výživného 
apod. Stává se také, že rodiče po návštěvě poradny dojdou ke vzájemné do-
hodě, to jsou krásné vzácné momenty.  
 
Vždy pro vás hledáme možné varianty a zohledňujeme vaše preference 
ohledně řešení situace. Každý z vás je jedinečný a volí jinou cestu nebo jiný cíl. 
Naše poradna je připravena s vámi vaši cestu hledat a nacházet, sebrat odva-
hu a uskutečnit ji.  
 
KONTAKT na poradnu: 
Mobil: 739 002 717, Email: poradna@bohumin.charita.cz 
Adresa: Štefánikova 957, Bohumín - Nový Bohumín, 735 81      
Otevírací doba: pondělí a středa:  8 – 12 a 13 –17, úterý a čtvrtek 8 –12           
Poslední klient je přijat 45 minut před koncem otevírací doby. 

mailto:poradna@bohumin.charita.cz
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ROK 2023 JE POMALU ZA NÁMI

Vážení čtenáři, podporovatelé charitního díla. Opět se sešel rok s rokem a za 
pár dní budeme vítat první den roku 2024. A jak jsme prožili ten letošní rok?
Se závěrem roku jsme měli několik milých momentů, jako například návštěvu 
pana starosty Petra Víchy s panem senátorem Pavlem Fišerem v Charitním 
domě sv. Kláry. Pan senátor na své cestě po Severní Moravě zavítal také do 
sociálních služeb Centra sociálních služeb a Charity Bohumín, aby se seznámil 
s prostory, fungováním služeb a s jejich starostmi i radostmi. Bylo to velmi 
příjemné setkání.
Dalším milým momentem byla oslava 25. výročí otevření první služby Charity 
Bohumín, a to Charitního domu pokojného stáří sv. Františka. Posezení 
s klienty, současnými i bývalými zaměstnanci Domova udělalo radost všem. 
Setkání u kávy a dortu nad starými fotkami přineslo hodně smíchu, vzpomí-
nání a povídání.
Advent je příhodná doba na ohlédnutí za tím, co nás v letošním roce prováze-
lo, trápilo i co nám dělalo radost. Když sedám k prázdnému papíru, říkám si, 
že se vlastně letos nic nedělo. Jen jsme stavebně připravili prostory pro nové 
ředitelství a přestěhovali se. Jen jsme vybourali zeď na starém ředitelství a 
udělali prostornou a krásnou čekárnu pro klienty, vymalovali, položili nové 
podlahy… Jen jsme pořídili novou signalizaci pro klienty Domova sv. Františka 
a vyměnili všechny ventily na topeních. A najednou zjišťuji, že takových JEN je 
mnoho. Ale v porovnání s předešlými lety to byl opravdu klidný rok 😊. 
Jsem moc ráda, že se naše organizace stala stabilním a doufám, že i zajíma-
vým a kvalitním zaměstnavatelem. Veškeré naše letošní snažení bylo o tom, 
aby se u nás zaměstnanci cítili dobře a jistě.  Nejen finanční stabilitou, ale také 
například připojením naší organizace do projektu Dekacert, ve kterém se 
ukotvujeme v křesťanských hodnotách, které přenášíme do práce s našimi 
klienty.
Jsem si vědoma, že bez kvalitních, spokojených a pro věc zapálených zaměst-
nanců by naše služby nebyly tak kvalitní a lidské. Moc jim za to děkuji.
Přeji nám všem požehnané Vánoční svátky a vše dobré v roce 2024.

Za Charitu Bohumín
Zdeňka Kniezková Brňáková


